

**Kamer
van Volksvertegenwoordigers**

ZITTING 1980-1981

8 APRIL 1981

WETSVOORSTEL

tot opheffing van de beperkende bepalingen die inzake werkloosheidssuitkering zijn ingevoerd door het koninklijk besluit van 24 december 1980 en het ministerieel besluit van 24 december 1980

(Ingediend door de heer Glineur)

TOELICHTING

DAMES EN HEREN,

In het kader van de z.g. herstelmaatregelen en van het beleid inzake inkomensmatiging van de Regering heeft deze laatste besloten het recht op werkloosheidssuitkering te beperken, enerzijds door de wachttijd, die de jongeren wordt opgelegd om werkloosheidssuitkering te genieten, van 75 op 150 dagen te brengen, anderzijds door het bedrag van die uitkeringen te verminderen door de invoering van de indeling der werklozen in drie categorieën : « werknemers gezinshoofden », alleenstaande werknemers en « andere » werknemers. Met die laatste, schijnbaar onschuldige betiteling worden in feite onrechtstreeks de vrouwen en jongeren bedoeld.

Het ministerieel besluit van 24 december 1980 tot wijziging van het ministerieel besluit van 4 juni 1964 omschrijft die categorieën en vult de sociale afbraakmaatregelen aan.

Die regeringsbeslissing is bijzonder onrechtvaardig omdat ze de werknemers die het zwaarst getroffen worden door het verdwijnen van de werkgelegenheid een tweede maal treft door hun inkomen te verminderen.

Zo is het algemeen bekend dat ongeveer 35 % van de werklozen minder dan 25 jaar oud zijn en dat er op drie werklozen twee vrouwen zijn, om ons tot de minst betwiste statistieken te beperken.

Toen die maatregelen nog maar een ontwerp waren, was er tijdens de Nationale Arbeidsconferentie in november j.l. reeds verzet tegen gerezen vanwege talrijke groepen en verenigingen, waaronder de voornaamste vakorganisaties, de vrouwelijke parlementsleden en de Franstalige jeugdraad.

**Chambre
des Représentants**

SESSION 1980-1981

8 AVRIL 1981

PROPOSITION DE LOI

supprimant les dispositions restrictives en matière d'allocations de chômage introduites par l'arrêté royal du 24 décembre 1980 et par l'arrêté ministériel du 24 décembre 1980

(Déposée par M. Glineur)

DEVELOPPEMENTS

MESDAMES, MESSIEURS,

Dans le cadre de ses projets dits de redressement et de sa politique de modération des revenus, le gouvernement a pris la décision de limiter le droit aux allocations de chômage en prolongeant d'une part, pour les jeunes, le stage préalable à l'accès aux allocations de chômage de 75 à 150 jours, et en limitant, d'autre part, le montant des allocations de chômage par la création des catégories « travailleurs-chef de ménage », isolés et « autres ». Cette dernière appellation, apparemment innocente, vise en fait indirectement les femmes et les jeunes.

L'arrêté ministériel du 24 décembre 1980 modifiant l'arrêté ministériel du 4 juin 1964 définit ces catégories et complète ces mesures de régression sociale.

Cette option gouvernementale est particulièrement injuste dans la mesure où elle pénalise une seconde fois, en limitant leurs revenus, les catégories de travailleurs les plus massivement frappées par les suppressions d'emplois.

A cet égard, il est notoire que 35 % environ des chômeurs ont moins de 25 ans et que deux chômeurs sur trois sont des femmes, pour ne citer que les statistiques les moins contestées.

Ces mesures, alors qu'elles n'étaient encore qu'à l'état de projets avaient déjà, lors de la Conférence nationale du travail, en novembre dernier, suscité l'opposition de nombreux groupes et associations, parmi lesquels les principales organisations syndicales, les femmes parlementaires ainsi que le Conseil de la jeunesse d'expression française.

Het op 15 februari j.l. gesloten interprofessioneel akkoord is in de plaats gekomen van de wetsbepalingen betreffende het blokkeren van de lonen en de vermindering van de arbeidsduur.

De bij koninklijk of ministerieel besluit genomen maatregelen betreffende de werkloosheid daarentegen zijn van toepassing vanaf januari 1981 of zullen het op 1 april 1981 zijn en doen terecht verzet rijzen.

De in februari j.l. georganiseerde actie van de Franstalige Jeugdraad, die een honderdtal jeugdorganisaties en -bewegingen groepeert, heeft bewezen, voor zover dit nog nodig was, dat de jongeren willen werken en dat zij een behoorlijk statuut in onze maatschappij willen krijgen.

Uit de oproep van een dertigtal organisaties van zeer diverse politieke en filosofische strekking om deel te nemen aan een manifestatie van vrouwen tegen de crisis aan de vooravond van de Internationale vrouwendag blijkt voldoende dat de vrouwen, die nog niet zo lang geleden op de arbeidsmarkt verschenen zijn, gelijke rechten willen. Dit laatste principe is thans algemeen aanvaard en werd met name inzake sociale zekerheid bekragtigd door de richtlijn nr 79/7 van 19 december 1978 van de Raad der Europese Gemeenschappen. De recente maatregelen inzake werkloosheid zijn in strijd met die bepalingen, voor zover zij een onrechtstreekse discriminatie ten aanzien van de vrouwen invoeren.

Het onderhavige wetsvoorstel heeft tot doel de beperkende bepalingen van het koninklijk besluit van 24 december 1980 tot wijziging van het koninklijk besluit van 20 december 1963 betreffende arbeidsvoorziening en werkloosheid, alsmede van het ministerieel besluit van 24 december 1980 tot wijziging van het ministerieel besluit van 4 juni 1964 inzake werkloosheid op te heffen.

WETSVOORSTEL

Artikel 1

De artikelen 1, 2^o, 2, 3, 4, 5, 6 en 7 van het koninklijk besluit van 24 december 1980 tot wijziging van het koninklijk besluit van 20 december 1963 betreffende arbeidsvoorziening en werkloosheid worden opgeheven.

Art. 2

Het ministerieel besluit van 24 december 1980 tot wijziging van het ministerieel besluit van 4 juni 1964 inzake werkloosheid wordt opgeheven.

4 maart 1981.

L'accord interprofessionnel conclu le 15 février dernier s'est substitué aux dispositions légales relatives au blocage des salaires et à la réduction de la durée du travail.

Par contre, les dispositions relatives au chômage prises par arrêtés royal et ministériel sont d'application depuis janvier 1981 ou le seront au 1^{er} avril 1981 et suscitent toujours une opposition légitime.

La campagne d'action du Conseil de la jeunesse d'expression française, regroupant une centaine d'organisations et de mouvements de jeunesse et organisée en février dernier, a prouvé, s'il le fallait encore, l'aspiration des jeunes au travail et à un statut décent dans notre société.

L'appel lancé par une trentaine d'organisations de tendances politiques et philosophiques fort diverses, lors d'une manifestation des femmes contre la crise à la veille de la Journée internationale des femmes, suffit à démontrer combien celles-ci, récemment admises sur le marché du travail, tiennent à l'égalité des droits. Ce dernier principe est généralement accepté aujourd'hui et notamment consacré en matière de sécurité sociale par la directive du Conseil des communautés n° 79/7 du 19 décembre 1978. Les mesures récentes relatives au chômage sont en contradiction avec cette disposition dans la mesure où elles introduisent une discrimination indirecte à l'égard des femmes.

La présente proposition de loi a pour objet d'abroger les dispositions restrictives contenues dans l'arrêté royal du 24 décembre 1980 modifiant celui du 20 décembre 1963 relatif à l'emploi et au chômage et d'abroger les dispositions restrictives contenues dans l'arrêté ministériel du 24 décembre 1980 modifiant celui du 4 juin 1964 relatif au chômage.

G. GLINEUR

PROPOSITION DE LOI

Article 1

Les articles 1, 2^o, 2, 3, 4, 5, 6 et 7 de l'arrêté royal du 24 décembre 1980 modifiant l'arrêté royal du 20 décembre 1963 relatif à l'emploi et au chômage sont abrogés.

Art. 2

L'arrêté ministériel du 24 décembre 1980 modifiant l'arrêté ministériel du 4 juin 1964 relatif au chômage est abrogé.

4 mars 1981.

G. GLINEUR
N. DINANT
M. LEVAUX
L. VAN GEYT